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I. WPROWADZENIE REDAKTORA NACZELNEGO  
 

 

 
Szanowni Państwo! 

 
Mamy za sobą pierwszą rocznicę 
ukazywania się Biuletynu 
Informacyjnego GIG. Nie ma 
wątpliwości, że głównie spełnia on 
pożyteczną rolę informacyjną. Moim 
zdaniem powinien w większym zakresie 
wpływać na rozwiązywanie trudnych 
problemów a także na doskonalenie 
i rozwój naszej branży. W Biuletynie 
staramy się wskazywać zagadnienia, 
które wymagają pilnych regulacji. 
Możliwe, że robimy to za mało 
skutecznie. Prosimy więc Koleżanki 
i Kolegów, którym na sercu leży dobro 
geodezji i kartografii o przesyłanie 
swoich sugestii wraz z merytorycznymi 
uzasadnieniami. Mamy IV i VIII działy 

Biuletynu w których pragniemy 
zamieszczać wszystkie Państwa pomysły 
i propozycje. Będziemy wdzięczni 
za mocne argumenty za ich 
wprowadzeniem i podawanie korzyści 
dla całej dziedziny a także dla każdego 
geodety pracującego zarówno 
w produkcji jaki i w administracji. 
Przepracowałem w administracji 
geodezyjnej na wszystkich szczeblach 
ćwierć wieku, a jeszcze dłużej 
w produkcji. Uważam, że obydwa 
te miejsca są bardzo ważne dla 
właścicieli nieruchomości inwestorów. 
W związku z tym powinny być otoczone 
równorzędnym wielkim szacunkiem. 
Martwi mnie bardzo, że zamiast 
współpracować grupy te marnują 

Największym szokiem dla nas wszystkich była w styczniu br. śmierć Kolegi 
Krzysztofa Rogali. Był On Wiceprezesem Geodezyjnej Izby Gospodarczej a także 
Przewodniczącym Komitetu Wykonawczego Apelu 45. Bardzo trudno będzie Go 
zastąpić. Aby oddać Mu Wielki Nasz Szacunek załączamy wspomnienia kilku kolegów, 
które wcześniej opublikował Miesięcznik GEODETA. 
 



3 
 

znaczny procent energii na „walki 
plemienne”, co się dzieje kosztem 
naszych zleceniodawców. Niestety 
w tych potyczkach przewagę wynikającą 
z niedoskonałych przepisów mają 
pracownicy administracji. Zaradzić temu 
może zmiana zasad współpracy (czyli 
korekta PGiK i przepisów wykonawczych) 
a także powołanie samorządu 
zawodowego geodetów uprawnionych. 
Na szczęście w tych sprawach coś się 
konkretnego zaczyna dziać. Jak widać 
10 grudnia 2019 r. odbyła się ciekawa 
dyskusja na temat samorządu 
zawodowego a także na wniosek Izby 
temat znalazł się w planie pracy PRGiK. 

Mamy nadzieję, że wykonawcy nie będą 
czekać na samorząd następne kilka lat. 
Nowelizacja PGiK jest już w Senacie. 
Nie jest ona kompleksowa, ale możliwe, 
że Senat uwzględni poprawki GIG (dział 
VII) i uwagi innych organizacji. W planie 
pracy PRGiK zasygnalizowana jest też 
konieczność szerszej nowelizacji lub 
nowej ustawy PGiK. Ewentualnie też 
odrębnej ustawy o zawodzie geodety. 
Niestety w dziale VI niewielu 
Przedstawicieli Regionalnych chwali 
się swoimi dokonaniami. Czekamy na 
zdecydowanie większą aktywność 
Kolegów. Dlatego bardzo budującym 
przykładem jest, dzięki jego działaniom, 
powołanie Kolegi Alfonsa Jacko 
do Zespołu roboczego do spraw 
realizacji zadań z zakresu geodezji 
i kartografii ze środków unijnych 
w perspektywie finansowej 2021-2027.  
Pragnę jeszcze zwrócić uwagę 
na uchwalony przez Radę GIG 
Regulamin Koła Seniora GIG. 
Zapraszamy Koleżanki i Kolegów do 
wstępowania do tego Koła. Druk 
wniosku znajduje się na stronie 
internetowej Geodezyjnej Izby 
Gospodarczej.

Pozdrawiam
Bogdan Grzechnik

 
Wydawca:  

 Geodezyjna Izba Gospodarcza 
Zespół Redakcyjny:  

Bogdan Grzechnik (redaktor naczelny),  
Karol Sołtysiak (redaktor),  

Agnieszka Horbaczewska (sekretarz Redakcji) 
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Krzysztof Rogala  
(1959-2020) 

    

 
 

  
14 stycznia po krótkiej i wyczerpującej chorobie w wieku 60 lat zmarł Krzysztof 

Rogala, wiceprezes Geodezyjnej Izby Gospodarczej, współwłaściciel firmy Progeo 
Katowice, społecznik mocno zaangażowany w pracę na rzecz geodetów i geodezji. 
 

Krzysztof Rogala urodził się 21 grudnia 1959 r. w Katowicach. W latach 1981-1992 
pracował w Okręgowym Przedsiębiorstwie Geodezyjno-Kartograficznym w Katowicach, 
pod koniec jako szef Grupy Pracowni Polowych. Równolegle ukończył studia na Wydziale 
Geodezji Górniczej i Inżynierii Środowiska Akademii Górniczo-Hutniczej w Krakowie, 
następnie studia podyplomowe z zakresu szacowania i wyceny nieruchomości (również 
na AGH). W 1990 r. uzyskał uprawnienia zawodowe z zakresu 1 i 2. Od 1993 r. wraz ze 
wspólnikami prowadził własną działalność gospodarczą. 

Przez wiele lat działał w Geodezyjnej Izbie Gospodarczej. Był członkiem Rady GIG 
(2005- 2013), a następnie wiceprezesem tej organizacji (2013-2020). Z ramienia GIG 
działał m.in. w zespole do opracowania koncepcji samorządu zawodowego geodetów 
i kartografów przy GGK (2014), komisji kwalifikacyjnej ds. uprawnień zawodowych 
w dziedzinie geodezji i kartografii (2014-2019), zespole doradczym ministra 
infrastruktury i budownictwa ds. rozwiązań systemowych w geodezji i kartografii (2017-
2018), w którym był wiceprzewodniczącym podzespołu ds. organizacji zawodu geodety 
i nadawania uprawnień zawodowych, a ostatnio w komitecie wykonawczym 
Porozumienia Apel 45. Był współinicjatorem i organizatorem Porozumienia oraz 
przewodniczącym KW. 

Coroczne międzynarodowe geodezyjne rajdy samochodowe „Georajd” 
odbywające się w latach 1987-1994 na Śląsku to także między innymi jego dzieło; został 
za to uhonorowany odznakami Automobilklubu Śląskiego. 
Był członkiem Rady Społeczno-Programowej Wydziału Górnictwa i Geologii Politechniki 
Śląskiej w Gliwicach, a także działaczem społecznym przy Technikum Geodezyjnym w 
Katowicach (m.in. członkiem Komisji Olimpiady Wiedzy Geodezyjnej i Kartograficznej, 
opiekunem i organizatorem corocznych praktyk zawodowych uczniów, w 2005r. 
uhonorowany tytułem „Przyjaciel Szkoły”). 

W GIG aktywnie działał na rzecz poprawy uregulowań prawnych związanych 
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Krzysztofa Rogalę wspominają koledzy z Geodezyjnej Izby Gospodarczej 

z wykonywaniem zawodu geodety. Był rzecznikiem jednoczenia się reprezentacji 
środowiska geodezyjnego (Apel 45) i utworzenia samorządu zawodowego. Do końca 
swoich dni był wielkim społecznikiem zaangażowanym w problemy geodetów i geodezji. 
 
  
 
 
 

Zetknąłem się z Krzysztofem kilka lat temu przy okazji zawiązywania konsorcjum 
do realizacji wspólnego zadania. Jednak bliżej poznaliśmy się dopiero w Geodezyjnej 
Izbie Gospodarczej. Krzysztof był człowiekiem bardzo skrupulatnym. Jeżeli się 
wypowiadał, była to wypowiedź przemyślana i wyważona. Jeżeli za coś się zabrał, robił 
to najlepiej, jak potrafił i poświęcał temu sporo czasu. Tworząc statuty, regulaminy lub 
inne ważne dokumenty, czuł się jak ryba w wodzie. Jeżeli przygotowywaliśmy jako 
organizacja pismo w jakiejś ważnej sprawie, zawsze brałem pod uwagę jego zdanie, bo 
wiedziałem, że ma to dokładnie przemyślane. 

Byłem pełen podziwu dla jego zaangażowania w sprawy Geodezyjnej Izby 
Gospodarczej. Kiedyś zadałem mu nawet pytanie, jak znajduje tyle czasu na prace 
społeczne, będąc współwłaścicielem spółki. Odpowiedział mi, że zajmuje się tym 
nocami. I rzeczywiście, czasami maile wpadały np. o godzinie 1.30. Kiedy mój telefon 
„plumkał” w nocy, myślałem: pewnie Krzysztof coś podesłał. 

Chcę wspomnieć również o Komitecie Wykonawczym Porozumienia Apel 45, 
któremu poświęcił się bez reszty jako jego przewodniczący. Jeszcze tydzień przed 
śmiercią zadzwonił i podpowiadał mi, czego trzeba dopilnować, kiedy on będzie wracał 
do zdrowia. Wierzyłem, że zwalczy chorobę, słyszałem to w jego głosie. Niestety, stało 
się inaczej, a informacja o jego śmierci spadła na nas wszystkich jak grom. Wyrwa, jaka 
powstała w naszej organizacji po odejściu Krzysztofa, jest bardzo duża. 

Krzysztof, bardzo nam Ciebie brakuje. Wierzę, że tam na górze uporządkujesz 
wszystkie sprawy, stworzysz statut, regulamin i przygotujesz miejsce dla nas, 
bo bezsprzecznie wszyscy się tam z Tobą spotkamy. Spoczywaj w spokoju, Krzysztof! 
Krzysztof Lichończak 
Prezes GIG 
 
 

Krzysia poznałem w 2005 r. w Geodezyjnej Izbie Gospodarczej. Obaj działaliśmy 
w Radzie Izby IV kadencji i bardzo szybko zorientowałem się, że nadajemy na tych 
samych falach. Widać było, że Krzysztof kocha nasz zawód i nie będzie szczędził czasu, 
aby walczyć o jego doskonalenie. Był m.in. przewodniczącym Komisji Regionów Izby, 
organizatorem licznych spotkań i autorem wielu merytorycznych opracowań. Dzięki jego 
pracy GIG była pozytywnie postrzegana.  
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W następnej V kadencji (2009- 2013), m.in. dzięki Jego poparciu, zostałem 
wybrany na prezesa Izby, a Krzysztof był jednym z filarów naszej działalności. Wszyscy 
członkowie Izby doceniali Jego pracę, bo w dwóch kolejnych kadencjach wybieraliśmy 
go na wiceprezesa Izby. 

Jeśli powiem, że cały czas pracował za dziesięciu, nie będzie w tym żadnej 
przesady. Żywym dowodem jest Apel 45. Kiedy w mojej książce „Przepis na geodezję 
przyjazną gospodarce” wymieniłem 45 wniosków naprawczych i zasugerowałem, aby do 
poparcia przynajmniej części z nich namówić wszystkie organizacje, sam nie wierzyłem, 
że może się to udać. Nie mam wątpliwości, że gdyby to nie Krzysztof się tym zajął, 
porozumienia nie byłoby do tej pory. Ciężka praca przy uzgodnieniach przyniosła 
poparcie dla 8 najważniejszych wniosków. Koncepcja organizacyjna Apelu 45 to również 
robota Krzysia. Nic więc dziwnego, że został zgodnie wybrany na szefa Apelu 45. Dużo 
by mówić o inicjatywach i trudnej pracy tego gremium, gdzie każda sprawa wymaga 
kompromisu. Wielka szkoda, że Krzysztof nie może już kontynuować tego ważnego dla 
geodezji dzieła. 

Wiadomość o Jego śmierci była dla mnie wielkim ciosem. W rozmowie 
telefonicznej kilkanaście dni wcześniej podtrzymywałem Go na duchu, wierząc, że wygra 
z chorobą. Niestety, nie dał rady.  

Krzysiu! Będzie nam Ciebie bardzo brakowało. Musisz koniecznie tam z góry 
wspomagać nasz piękny zawód, by doprowadzić do jego odnowy. O Twojej wielkości 
świadczy także liczba przyjaciół na pogrzebie. Wspomnienia o Tobie podczas konsolacji 
uświadomiły mi, co było podstawą Twojego zaangażowania oraz motywacji do wszelkich 
poczynań, i prywatnych, i publicznych. Cudowna Rodzina i Wielka Miłość to siła 
napędowa, która potrafi pokonać najróżniejsze trudności, ale tej ostatniej przeszkodzie, 
niestety, nie dała rady. Żonie, bratu, córce, wnukom, księdzu kuzynowi (który wygłosił 
wspaniałe wspomnienia), a także całej Rodzinie składam najserdeczniejsze wyrazy 
współczucia. Możecie być dumni z Krzysztofa i macie powody do wyjątkowych 
i cudownych wspomnień. 
Bogdan Grzechnik 
członek Rady GIG, były prezes GIG 
 
 

Krzysztofa poznałem wiele lat temu, będąc zaproszony jako przedstawiciel 
Zachodniopomorskiej Geodezyjnej Izby Gospodarczej na Walne Zgromadzenie GIG. 
Od początku znaleźliśmy wspólny język dotyczący pracy na rzecz środowiska i dążenia 
do jedności działania wszystkich organizacji geodezyjnych. Przy każdym spotkaniu, także 
z członkami naszej Zachodniopomorskiej Izby, Krzysztof orędował za połączeniem Izb. 
Po negocjacjach i przekonaniu oponentów doszło do podpisania porozumienia 
o połączeniu, które z upoważnienia GIG podpisał Krzysztof. 

Po sformalizowaniu połączenia była już wspólna praca w Radzie Izby, a później 
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w Prezydium Rady. Na Krzysztofa zawsze można było liczyć. Trzeba było zmienić statut – 
Krzysztof po wysłuchaniu sugestii już to robił, i to na czas. Trzeba wybrać przedstawiciela 
regionalnego – Krzysztof przygotował dokumenty i instruktaż. Poprosiłem Go o opinię 
na temat aktu prawnego – nie odmówił. Mimo obowiązków w swojej firmie zawsze 
znalazł czas, żeby załatwić sprawy Izby. Ostatnio zajął się intensywnie jednoczeniem 
działania wszystkich organizacji geodezyjnych w ramach Apelu 45. Mimo różnych 
przeciwieństw doprowadził do prawie pełnej integracji i wspólnych wystąpień do władz.  

Od początku działalności społecznej był zwolennikiem samorządu zawodowego 
geodetów. Brał intensywny udział w opracowaniu projektu założeń do ustawy w tej 
sprawie. Pod koniec ubiegłego roku był pomysłodawcą i organizatorem I Otwartego 
Forum Dyskusyjnego ws. Samorządu Zawodowego Geodetów. Mimo że prawie wszystko 
zorganizował, niestety, nie mógł już w nim uczestniczyć. 

Był dobrym kolegą. Gdy pojechaliśmy na wycieczkę na Śląsk w jego rodzinne 
strony, nie mógł się nami zająć, ale znalazł chwilę, żeby nas zobaczyć i poczęstować 
ciastem z ulubionej cukierni. We wszystko, co robił, wkładał całe serce. Jednocześnie, 
mimo przeciwieństw, zawsze starał się być opanowany. Nie przypominam sobie, żebym 
go widział zdenerwowanego. Nawet wtedy, gdy czepiałem się go, że pali. Później, gdy 
był już w szpitalu, żartowałem, że w jego chorobie dobre jest to, że przestał palić. Teraz 
wolałbym, żeby palił i żeby był. 

Bardzo będzie mi brakowało naszych długich, nocnych rozmów na Walnym przy 
szklaneczce whisky. Społeczników Jego pokroju jest coraz mniej. Do końca miałem 
nadzieję, a myślę, że On także, że jeszcze do nas wróci. Gdy rozmawialiśmy 10 stycznia, 
przygotowywał się do następnej chemioterapii, której już nie doczekał. Brak Krzysztofa 
odczujemy wszyscy. Pożegnanie Go było dla mnie ciężkim przeżyciem. 
Sławomir Leszko 
wiceprezes GIG 
 
 

Zimą 1997 r. zetknęliśmy się przypadkiem, wykonując pomiary na ul. Brynowskiej 
w Katowicach. Wydarzenie to, w którym doznaliśmy z moim wspólnikiem przychylności 
i solidarności ze strony Krzysztofa, spowodowało nawiązanie znajomości. Częstsze 
spotkania zawodowe zaczęły się jednak dopiero 10 lat później, kiedy już w GIG ujawniła 
się zbieżność naszych poglądów na sytuację branży. Wtedy to właśnie Krzysztof namówił 
mnie do uczestniczenia w pracach Rady GIG, która na Jego wniosek przyjęła mnie 
do swojego grona. Współpracę zaczęliśmy od komisji ds. uzgodnień branżowych. 
Krzysztof przekazał mi kierowanie nią, w dalszym ciągu biorąc udział w pracach. 

Był niezwykle aktywny na wielu polach działania Izby, którą reprezentował 
w pracach zespołu do opracowania koncepcji Samorządu Zawodowego Geodetów 
ukończonej w grudniu 2014 r. Nieoceniona jest również Jego ogromna praca 
i zaangażowanie w utworzenie i działanie reprezentacji całej społeczności geodetów 
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pod nazwą Apel 45. Ofiarnie kierował jej pracami. 
Muszę wyznać, że Krzysztof był zawsze gotów do dyskusji i konsultacji, w których 

celnie precyzował swoje stanowisko, za co wyrażam mu wielką wdzięczność, ale i żal, 
że tej pomocy już więcej nie otrzymamy. Dzięki Krzysztofowi mogłem poznać wielu 
interesujących i mądrych ludzi z całego kraju. Na wdzięczność zasługuje też Jego pomoc 
i poparcie działalności Lokalnych Stowarzyszeń Geodetów z całej Polski.  

Drogi Krzysztofie, odszedłeś od nas, pozostawiając nam do naśladowania wzór 
skromności, pracowitości i wrażliwości na niedomagania naszej społeczności zawodowej, 
będziemy więc tym wartościom wierni. Żegnając Cię z wielkim żalem i nadzieją 
na spotkanie w lepszej rzeczywistości, oddajemy cześć Twojej Pamięci. 
Władysław Baka 
członek Rady GIG,  
przewodniczący Stowarzyszenia Firm Geodezyjnych Ziemi Andrychowskiej 
 
 

W 1992 r. w trakcie studiów podyplomowych z zakresu szacowania nieruchomości 
na AGH w Krakowie dogadaliśmy się z Krzysztofem, że obydwaj jesteśmy absolwentami 
tej uczelni i poprzednio pracowaliśmy w OPGK Katowice (a była to duża i dobra firma). 
Nasze ścieżki w biznesie na początku były odrębne, ale nie konfliktowe. Dopiero po roku 
2000 kontakty stały się częstsze. Wspólnie wykonywaliśmy sporo zamówień – z zakresu 
map projektowych, wydzieleń terenu pod drogi czy też ewidencji gruntów. Kilka prac 
było bardzo trudnych, jak np. mapy dla wojska (VMap Level2) czy dla GUGiK (BDOT10k), 
ale mimo kłopotów z zamawiającym nasze wzajemne relacje zawsze były dobre. 
Nie pamiętam, by Krzysztof z kimś się kłócił. Nasze kontakty jeszcze się zacieśniły, gdy 
zaangażował się w działalność Geodezyjnej Izby Gospodarczej. Wtedy jego cechy 
charakteru okazały się bardzo przydatne. Krzysztof był konsekwentny w działaniu, 
cierpliwy w dochodzeniu do wspólnych propozycji, nie zrażał się niepowodzeniami 
i potrafił łączyć ludzi. Trudno Go będzie zastąpić. 
Alfons Jacko 
 
 

Krzysztof był sympatyczną postacią, duszę oddał działalności społecznej 
w Geodezyjnej Izbie Gospodarczej, był inicjatorem i wykonawcą wielu godnych 
i wartościowych przedsięwzięć mających służyć podniesieniu rangi zawodu geodety. 
Będzie nam Go bardzo brakowało. 
Jan Połeć 
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II. MAPA PRZEGLĄDOWA REGIONÓW GIG, 
PRZEDSTAWICIELI REGIONALNYCH I LICZBY 
CZŁONKÓW 
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Posiedzenie Rady Geodezyjnej Izby Gospodarczej   

III. INFORMACJE ORGANIZACYJNE ORAZ PLANY 
DOTYCZĄCE FUNKCJONOWANIA GIG 

 
 
 
W dniu 10 grudnia 2019 r. odbyło się w Warszawie posiedzenie Rady Geodezyjnej 

Izby Gospodarczej. Porządek obrad: 
 
1. Podsumowanie I Otwartego Forum Dyskusyjnego ws. Samorządu Zawodowego 

Geodetów Uprawnionych.  
2. Aktualna informacja o pracach Komitetu Wykonawczego Porozumienia Apel 45 – 

Krzysztof Rogala. 
3. Relacja z posiedzenia Państwowej Rady Geodezyjnej i Kartograficznej. 
4. Omówienie spraw organizacyjnych dotyczących XXVIII Walnego 

Sprawozdawczego Zgromadzenia Członków GIG w dniach 15-16 maja 2020 r.  
5. Uchwała o wykreśleniu grupy firm z GIG w związku z zaleganiem w płaceniu 

składek. 
6. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
 

W dniu 20 lutego 2020 r. odbyło się w Warszawie kolejne posiedzenie Rady 
Geodezyjnej Izby Gospodarczej. Główne tematy tego spotkania to:  
 
1. Relacja z posiedzenia podkomisji nadzwyczajnej – rozpatrzenie rządowego 

projektu ustawy o zmianie ustawy- Prawo geodezyjne i kartograficzne oraz 
niektórych innych ustaw. 

2. Aktualna informacja o pracach Zespołu Roboczego ds. Geodezji i Budownictwa. 
3. Dyskusja dotycząca kierunku działalności GIG w świetle procedowanej zmiany 

przepisów PGiK. 
4. Uzupełnienie składu Prezydium Rady Izby.  
4a   Uzupełnienie składu o Przedstawiciela GIG w Komitecie Wykonawczym  

Porozumienia Apel45.  
5. Realizacja wniosków przyjętych przez XXVII Walne Sprawozdawcze Zgromadzenie 

Członków Geodezyjnej Izby Gospodarczej.  
6. Omówienie spraw organizacyjnych dotyczących XXVIII Walnego 

Sprawozdawczego Zgromadzenia Członków GIG w dniach 15-16 maja 2020 r.  
7. Uchwalenie Regulaminu działania Koła Seniora GIG oraz przyjęcie wzoru wniosku 

o przyjęcie do Koła Seniora GIG. 
8. Uchwalenie Regulaminu nadawania tytułu Honorowego Prezesa Geodezyjnej Izby 

Gospodarczej.  
9. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
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Posiedzenie Państwowej Rady Geodezyjnej i Kartograficznej.   

 
 
 
 

Geodezyjna Izba Gospodarcza w październiku 2019 r. przekazała dwa pisma 
do Państwowej Rady Geodezyjnej i Kartograficznej z wnioskami do Planu Pracy. Prezes 
GIG Pan Krzysztof Lichończak uczestniczył w posiedzeniu Państwowej Rady Geodezyjnej 
i Kartograficznej, które odbyło się w dniu 20 listopada 2019r. w Głównym Urzędzie 
Geodezji i Kartografii. Podczas tego spotkania PRGiK przyjęła następujący Plan Pracy 
na 2020 r.: 

1. Kierunek zmian legislacyjnych w przepisach z zakresu geodezji i kartografii – 
podsumowanie wprowadzonych zmian, przyszłe trendy, dyskusja nad koniecznością 
dalszych nowelizacji ustawy Pgik czy napisania ustawy „od nowa”. 
Dyskusja nad zawodem geodety i kartografa oraz klasyfikatora gruntów i planem 
podjęcia działań związanych ze wzmocnieniem pozycji geodety i kartografa oraz 
promocją zawodu w społeczeństwie. 
 

2. Wykorzystanie środków unijnych do realizacji statutowych zadań w obszarze 
geodezji i kartografii – wnioski z dotychczasowych projektów i plany na najbliższe lata. 

 
3. Kształcenie w zakresie geodezji i kartografii – rola uczelni w kształceniu 

geodetów i kartografów, analiza poziomu kształcenia i programów nauczania 
w uczelniach na kierunkach geodezyjnych, trendy w kształceniu na kierunkach 
geodezyjnych, analiza możliwości uzyskiwania uprawnień na podstawie zrealizowania 
wymaganego programu kształcenia, przygotowanie geodety do egzaminu 
na uprawnienia. 

 
4. Rola stowarzyszeń geodezyjnych a ewentualność samorządu zawodowego 

w branży geodezyjnej. 
 
Podczas posiedzenia Państwowej Rady Geodezyjnej i Kartograficznej powołano 

pięć zespołów tematycznych: 
- Zespół ds. zawodu geodety, 
- Zespół ds. osnów, 
- Zespół ds. zmian legislacyjnych w zakresie „Kataster nieruchomości” i trendów, 
- Zespół ds. środków unijnych, 
- Zespół ds. samorządu zawodowego w branży geodezyjnej.  
Pan Krzysztof Lichończak zadeklarował się uczestniczyć w pracach Zespołu ds. 
samorządu zawodowego w branży geodezyjnej /punkt4 planu/. Na kolejne posiedzenia 
PRGiK w/w Zespoły przygotują wystąpienia, inicjujące dyskusję poszczególnych tematów 
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W związku z sytuacją epidemiologiczną, XXVIII Walne Sprawozdawcze 
Zgromadzenie Członków Geodezyjnej Izby Gospodarczej nie odbędzie w dniach 

15-16 maja 2020r. 
 

O nowym terminie poinformujemy po ustabilizowaniu się sytuacji nadzwyczajnej. 
 

 

oraz zaproponują rekomendacje dla Rady. 
PRGiK podjęła także uchwałę w sprawie uwzględnienia nazwy „geodezja” w wykazie 
dziedzin nauki i dyscyplin naukowych oraz dyscyplin artystycznych. Propozycja Rady 
sprowadza się do zmiany nazwy dyscypliny „inżynieria lądowa i transport” na „inżynieria 
lądowa, geodezja i transport”. Jednocześnie PRGiK zaapelowała do całego środowiska 
geodezyjnego, instytucji naukowych, stowarzyszeń, firm geodezyjnych o aktywne 
włączenie się w te działania. 
Posiedzenia Państwowej Rady Geodezyjnej i Kartograficznej mają się odbywać 
raz na kwartał, najbliższe zaplanowano na 18 marca 2020 r. 
 
XXVIII Walne Sprawozdawcze Zgromadzenia Członków GIG  
w dniach 15-16 maja 2020r. 
 
Prezydium Rady GIG ustaliło, że XXVIII Walne Sprawozdawcze Zgromadzenie Członków 
Geodezyjnej Izby Gospodarczej odbędzie się w dniach15-16 maja 2020 r. w Łodzi 
w Hotelu Boutique.  
W pierwszym dniu 15 maja odbędzie się sympozjum na temat wykorzystania dronów w 
geodezji, następnie pokaz sprzętu i oprogramowania przez firmy dystrybucyjne.  
Program Walnego Zgromadzenia jest w trakcie opracowywania.  
 
 
 
 
 
 
 
Informacja z działalności Zespołu Roboczego ds. Geodezji i Budownictwa przy Rzeczniku 
Małych i Średnich Przedsiębiorców– Karol Sołtysiak. 
 
 Pan Karol Sołtysiak uczestniczył w posiedzeniu Zespołu Roboczego ds. Geodezji 
Budownictwa, które odbyło się 6 lutego 2020 r. w siedzibie Biura Rzecznika 
w Warszawie. Na spotkaniu omówiono procedowanie ustawy Prawo Geodezyjne 
i Kartograficzne na podkomisji sejmowej w dniach 28 i 29 02.2020r., w której brali udział 
członkowie Zespołu: przedstawiciele GIG, PTG i prawnik Biura Rzecznika MŚP. Wobec 
braku uwzględnienia uwag strony społecznej do ustawy PGiK przez podkomisję 
sejmową Zespół postanowił zaprosić przedstawicieli ministerstwa odpowiedzialnych 
za geodezję na spotkanie u Rzecznika MŚP. Postanowiono też, że członek zespołu 
Radosław Smyk przygotuje projekt pytań do ministerstwa i Rzecznik przekaże je wraz 
z zaproszeniem na spotkanie. Według ostatnich informacji, postanowiono, że pytania 
do ministerstwa skierowane będą po zakończeniu aktualnej nowelizacji PGiK. 
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Uzupełnienie składu Prezydium Rady Izby.  
 
Rada Geodezyjnej Izby Gospodarczej w dniu 20 lutego 2020 r. powołała uchwałą 
nr 60/VII/2020 Pana Karola Sołtysiaka na Wiceprezesa GIG.  
Prezydium Rady Izby będzie działać w trzyosobowym składzie: Prezes Pan Krzysztof 
Lichończak, Wiceprezes Pan Sławomir Leszko, Wiceprezes Pan Karol Sołtysiak.  
 
 
Uzupełnienia składu o Przedstawiciela GIG w Komitecie Wykonawczym porozumienia 
Apel45.  
 

Rada Geodezyjnej Izby Gospodarczej w dniu 20 lutego 2020 r. powołała uchwałą 
nr 61/VII/2020 Pana Krzysztofa Lichończaka Prezesa Izby na Przedstawiciela GIG do prac 
w Komitecie Wykonawczym porozumienia Apel45, w zastępstwie za zmarłego Pana 
Krzysztofa Rogalę, który pełnił funkcję Przewodniczącego Komitetu.  
 
 Uchwalenie Regulaminu działania Koła Seniora GIG oraz przyjęcie wzoru  
 Wniosku o przyjęcie do Koła Seniora GIG. 
 
Rada Izby w dniu 20 lutego 2020 r. podjęła uchwałę nr 62/VII/2020 o przyjęciu: 
Regulaminu działania Koła Seniora GIG.  
 
Uchwalenie Regulaminu nadawania tytułu Honorowego Prezesa  
Geodezyjnej Izby Gospodarczej.  
 
Rada Izby w dniu 20 lutego 2020 r. podjęła uchwałę nr 63/VII/2020o przyjęciu: 
Regulaminu nadawania tytułu Honorowego Prezesa Geodezyjnej Izby Gospodarczej. 
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IV. DZIAŁ KONTAKTÓW Z CZŁONKAMI IZBY 
I POZOSTAŁYMI CZYTELNIKAMI BIULETYNU. 

 
Zapraszamy wszystkich czytelników do przesyłania tematów, które chcecie Państwo 

poruszyć w naszym Biuletynie. Każdą sprawą postaramy się zająć, jeśli tylko będzie ona 
w zasięgu naszego Statutu i naszych kompetencji. 
 

Geodezyjna Izba Gospodarcza otrzymała poniższą odpowiedź na wystosowane 
w dniu 15 października 2019 r. pismo L.dz. 69/2019 do WINGIK-a, które zostało 
opublikowane w poprzednim Biuletynie Informacyjnym GIG. 
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V. EDUKACJA I SPRAWY ZAWODOWE. 
 

A) Szkolenia 
 

Ze względu na sytuację epidemiologiczną w kraju, w pierwszym półroczu 2020 
roku nie odbędą się szkolenia. 
 

B)  Podsumowanie I Otwartego Forum Dyskusyjnego ws. 
Samorządu Zawodowego Geodetów Uprawnionych Warszawa 
10.12.2019 r. 

 
 

Organizatorami I Otwartego Forum Dyskusyjnego ws. Samorządu Zawodowego 
Geodetów Uprawnionych byli partnerzy Porozumienia Apel 45, tj. Geodezyjna Izba 
Gospodarcza, Stowarzyszenie Geodetów Polskich, Stowarzyszenie Kartografów Polskich, 
Polska Geodezja Komercyjna i Porozumienie Lokalnych Stowarzyszeń Geodetów.  

 
W Forum uczestniczyli zaproszeni Goście: Główny Geodeta Kraju Pan Waldemar 

Izdebski, Prezes Polskiej Izby Inżynierów Budownictwa Pan Zbigniew Kledyński, prawnik 
PIIB Pani Joanna Smarż, Geodeta Miasta Gliwice i Przewodniczący Komisji Geodezji 
i Infrastruktury Informacji Przestrzennej Związku Miast Polskich Pan Sebastian Ptak, 
Geodeta Województwa Wielkopolskiego Pani Hanna Mierzwiak a także przedstawiciele 
organizacji geodezyjnych i kartograficznych: Pan Janusz Walo (SGP), Pani Agnieszka 
Buczek (SKP), Pan Krzysztof Lichończak (GIG), Pan Robert Rachwał (PGK), Pan Krzysztof 
Szczepanik (LSG), Pan Piotr Sokołowski (PTG) oraz Pan Sławomir Barasiński (OZZG).  
Istnieje potrzeba powołania samorządu zawodowego geodetów i kartografów. 
Przedstawiciele większości organizacji zadeklarowali, że są za utworzeniem samorządu. 
Prezes SGP oświadczył, że Stowarzyszenie jest gotowe debatować nad tym tematem tak, 
aby wypracować najlepsze rozwiązania. Uczestnicy Forum pozytywnie ocenili debatę. 
Prace nad utworzeniem samorządu będą więc kontynuowane. Po opracowaniu 
podstawowych założeń zostanie przesłana ankieta do członków organizacji z prośbą 
o ustosunkowanie się. O konsultacje ze środowiskiem apelował GGK uzależniając 
od pozytywnej opinii decyzję w tej sprawie.  
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VI. RELACJE PRZEDSTAWICIELI REGIONALNYCH NA 
TEMAT BIEŻĄCYCH DZIAŁAŃ WSPIERAJĄCYCH 
FUNKCJONOWANIE FIRM GEODEZYJNYCH. 

 
Pan Alfons Jacko Przedstawiciel Regionalny dla Regionu Śląskiego został powołany 

w dniu 22 stycznia 2020 r. w skład Zespołu roboczego ds. realizacji zadań z zakresu 
geodezji kartografii ze środków unijnych w perspektywie finansowej2021-2027. Zespół 
roboczy stanowi ciało doradcze Zarządu Województwa Śląskiego.  
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VII. WSPÓŁPRACA ORGANÓW GIG Z ADMINISTRACJĄ 
RZĄDOWĄ I ADMINISTRACJĄ SAMORZĄDOWĄ. 

 
 

Geodezyjna Izba Gospodarcza w dniu 25 lutego 2020 r. przedłożyła poniższe 
wystąpienie dotyczące nowelizacji ustawy Prawo geodezyjne i Kartograficzne Panu 
Janowi Hamerskiemu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury. 
 
 
Senat Rzeczypospolitej Polskiej 
Szanowny Pan 
Jan Hamerski 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury 
 
 
 
 Działając w imieniu Geodezyjnej Izby Gospodarczej, proszę o wniesienie 
do procedowanego projektu nowelizacji ustawy Prawo geodezyjne i kartograficzne niżej 
wymienionych poprawek: 
 
 

1. Art. 19) art. 11 otrzymuje brzmienie: 
 

   Art. 11. 1.Do wykonywania prac geodezyjnych upoważniony jest wyłącznie 
geodeta uprawniony, który prowadzi własne, zarejestrowane przedsiębiorstwo 
geodezyjne lub zatrudniony jest w przedsiębiorstwie, którego działalność obejmuje 
potrzeby fachowego kierowania zespołem wykonującym prace geodezyjno-
kartograficzne i autoryzowania wyników tych prac.  
 
2. Geodeta uprawniony, to upoważniony przez Głównego Geodetę Kraju geodeta, który 
wydaje dokumenty o mocy urzędowej sporządzone przez siebie na podstawie prac 
swoich i wykonanych przez jego zespół, a dokumenty te poświadczone są przez niego 
osobiście własnym podpisem i pieczęcią, uwierzytelniając w ten sposób zawarte 
w dokumencie treści, potwierdzając ich zgodność ze źródłem badań, z terenem 
i z dokumentacją techniczną przekazaną do odpowiedniego organu prowadzącego bazy 
danych. 
 
 Uzasadnienie: 
 

Geodeta uprawniony posiada potwierdzone egzaminem uprawnienia zawodowe do 



19 
 

samodzielnego wykonywania prac, kierowania tymi pracami i pełnienia funkcji inspektora 
nadzoru. Po dostarczeniu dokumentacji technicznej do organu prowadzącego bazy danych 
i zasileniu tych baz sporządza dokumentację geodezyjną dla zleceniodawcy, poświadcza 
osobiście dokumentację i wydaje zleceniodawcy. Spowoduje to przyspieszenie procesu 
inwestycyjnego i obrotu nieruchomościami. 
 
 

2. Art.1. 12) W podpunkcie b) 
 

Dodać 1c. o treści: 
1c. Jeżeli czas weryfikacji przekroczy 20 dni roboczych uznaje się, że złożone wyniki prac 
geodezyjnych i kartograficznych są zgodne z obowiązującymi przepisami oraz spójne 
z bazami danych, a wynik weryfikacji jest „pozytywny”.  
 

Uzasadnienie: 
 
Analogicznie do zapisów ustawy Prawo budowlane proponuje się wprowadzenie 

zasady milczącej zgody. Wpłynie to na wydatne skrócenie procesu inwestycyjnego. 
Obecnie mimo zapisu „niezwłocznie” dokumentacja techniczna zaczyna być weryfikowana 
niejednokrotnie po 2 miesiącach od złożenia operatu. 
 
 
3. Wnosimy o przywrócenie wykreślonych w ustawie zapisów dotyczących prac 
kartograficznych, ponadto wykreślenie proponowanego Art. 12ca dającego możliwość 
aktualizacji przez marszałka województwa.  
 
 

Uzasadnienie: 
 

Geodezyjna Izba Gospodarcza negatywnie odbiera próbę dyskredytacji „prac 
kartograficznych”, a także przyzwolenia na niekontrolowaną modyfikację bazy danych 
BDOT10k. 

Baza Danych Obiektów Topograficznych BDOT10k, o której mowa w art. 4 ust. 1a 
pkt 8 ustawy Pgik to szczególna baza, która zawiera rzeczywisty obraz terenu i jego 
zagospodarowania, jest jedyną bazą danych topograficznych opracowaną na terenie 
całego kraju. Stanowi podstawę geoportali regionalnych, jest szeroko wykorzystywana 
do analiz przestrzennych na dużych obszarach, wspomaga administrację, zarządzanie 
kryzysowe, ratownictwo, służby porządkowe, ochronę środowiska, transport, planowanie 
przestrzenne itd. 

BDOT10K jak i standardowe opracowania map topograficznych w skali 1:10 000 
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są podstawowym materiałem do opracowania map zagrożenia powodziowego i map 
ryzyka powodziowego (Rozporządzenie Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej z dnia 4 października 2018 r. w sprawie opracowywania map zagrożenia 
powodziowego oraz map ryzyka powodziowego).  
 
        Z wyrazami szacunku: 
       Krzysztof Lichończak 
      Prezes Geodezyjnej Izby Gospodarczej  
 
 

VIII. DZIAŁ POŚWIĘCONY INTERESUJĄCYM BRANŻĘ 
GEODEZYJNĄ TEMATOM.  
 

 
7 lutego 2020 r. odbyło się uroczyste Noworoczne zebranie Zarządu Głównego SGP. 

Zebranie miało miejsce w budynku NOT przy ul. Czackiego 3/5 i nawiązywało do gali 
Jubileuszu 100-lecia Stowarzyszenia Geodetów Polskich. W zebraniu udział wzięło 
ponad 120 osób. Było to jednocześnie zebranie kończące Rok Jubileuszu 100-lecia 
Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Zebranie poprowadzili: Anna Kowalewska oraz 
Krzysztof Bakuła – Wiceprezesi SGP. Gośćmi byli Główny Geodeta Kraju- Pan Waldemar 
Izdebski oraz Zastępca Głównego Geodety Kraju – Pani Alicja Kulka. 

 

 
Zdjęcia: Stanisław Marcin Wiliński 

 
Zebranie rozpoczęła prezentacja filmu 100-lat Stowarzyszenia Geodetów Polskich. 
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Jest to film szczególny, bo oprócz przestawienia naszej historii zawiera też wywiad ze ŚP. 
Profesorem Zdzisławem Adamczewskim. I to on powiedział jakże proste a ważne słowa: 
„Państwo bez geodezji byłoby ślepe. Państwo bez geodezji nie widzi przestrzeni, w której 
egzystują obywatele. Taka budowla wielka, wielka konstrukcja bez geodezji to jest 
składowiskiem materiałów budowlanych i stekiem dokumentacji technicznej. Dopiero 
geodezja nadaje jej kształt.” 

             
Na zdjęciach Janusz Walo i Ludmiła Pietrzak 
Zdjęcia: Stanisław Marcin Wiliński 
 

Po filmie wszystkich zebranych powitał Prezes SGP Janusz Walo, dziękując 
za zaangażowanie w działania uświetniające Rok Jubileuszu SGP. Następnie Wiceprezes 
SGP Ludmiła Pietrzak, Redaktor Naczelna Przeglądu Geodezyjnego zaprezentowała 
dorobek Przeglądu Geodezyjnego kładąc nacisk na dobrą współpracę z autorami stałych 
rubryk a także z autorami artykułów naukowych oraz na wzrost prenumeraty i nową 
szatę graficzną miesięcznika. 

16 kwietnia 2019 r. Zarząd Główny Stowarzyszenia Geodetów Polskich, 
dostrzegając potrzebę uhonorowania członków Stowarzyszenia którzy przyczynili się do 
budowania i umacniania roli Stowarzyszenia Geodetów Polskich, przyjął Uchwałę o 
ustanowieniu Medalu 100-lecia Stowarzyszenia Geodetów Polskich, na pamiątkę 
Jubileuszu 100-lecia SGP. 

10 września 2019 r. Zarząd Główny Stowarzyszenia Geodetów Polskich powołał 
Kapitułę Medalu „100-lat Stowarzyszenia Geodetów Polskich”. Medal ten jest 
symbolicznym odznaczeniem wkładu osób, które swoją postawą i działalnością wpisują 
się w kreowanie wizerunku Stowarzyszenia Geodetów Polskich. W skład Kapituły Medalu 
weszli: 

 
Stanisław Cegielski - przewodniczący; 
Krzysztof Cisek; 
Janusz Łopaciuk; 
Elżbieta Biel; 
Czesław Bartoszewicz; 
Bożena Tabisz; 
Antoni Bosek. 

https://www.sgp.geodezja.org.pl/images/aktualnosci/ZG_20200207/3.jpg
https://www.sgp.geodezja.org.pl/images/aktualnosci/ZG_20200207/4.jpg
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11 grudnia 2019 r. Kapituła Medalu 100-lecia SGP przedstawiła Zarządowi 

Głównemu do zatwierdzenia listę 100 osób nominowanych do odznaczenia. Medale 
100-lecia osobom wyróżnionym wręczali Prezes SGP Janusz Walo oraz Przewodniczący 
Kapituły Medalu100-lecia SGP – Stanisław Cegielski. 
 
 Lista osób uhonorowanych Medalem 100-lecia SGP 
 
Lp. Imię Nazwisko 
1 Stanisław Adamczyk 
2 Janusz  Augustynowicz 
3 Włodzimierz Balcerek 
4 Czesław Bartoszewicz 
5 Henryk Berkieta 
6 Elżbieta Biel 
7 Tadeusz Borysiuk 
8 Antoni  Bosek 
9 Marian Brożyna 
10 Aleksandra Bujakiewicz 
11 Kazimierz Bujakowski 
12 Stefan  Cacoń 
13 Stanisław Cegielski 
14 Jan  Cegła 
15 Włodzimierz Chytry 
16 Bolesław Cieszyński 
17 Ryszard Cieślukowski 
18 Krzysztof Cisek 
19 Hieronim Czarnowski 
20 Franciszek Czerniecki 
21 Olga  Dudek 
22 Zdzisław Dworakowski 
23 Piotr  Fabiański 
24 Wiesław Firliciński 
25 Mieczysław Gabryszewski 
26 Mariola Gilska 
27 Janusz  Gołaski 
28 Stanisław Górczyński 
29 Stanisław Grodzicki 
30 Bogdan Grzechnik 
31 Maria  Januszko 
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32 Mieczysław Jaskólski 
33 Mieczysław Jóźwik 
34 Zenon  Kaczmarczyk 
35 Kamil  Kasprzycki 
36 Włodzimierz Kędziora 
37 Andrzej Klimczak 
38 Marek  Kłopotek 
39 Stanisław Kochański 
40 Sylwester Kołakowski 
41 Andrzej Kostera 
42 Tadeusz Kościuk 
43 Tadeusz Kośka 
44 Jerzy  Kozłowski 
45 Czesław Krasowski 
46 Bolesław Krystowczyk 
47 Janusz  Krzyżaniak 
48 Mieczysław Kulczakowicz 
49 Alicja  Kulka 
50 Tadeusz Kuryłowicz 
51 Tadeusz Kuźnicki 
52 Jan  Łopaciuk 
53 Jerzy  Machlański 
54 Wiesław Makiewicz 
55 Narcyz Malinowski 
56 Krzysztof Mączewski 
57 Alicja  Meusz 
58 Irena  Moskwa 
59 Henryk Musiatowicz 
60 Bartłomiej Niewiadomski 
61 Zdzisław Obłój 
62 Grzegorz Ogórek 
63 Andrzej Pachuta 
64 Józef  Pełka 
65 Ludmiła Pietrzak 
66 Jerzy  Piotrowski 
67 Elżbieta Pyrka 
68 Witold  Radzio 
69 Wojciech Remiszewski 
70 Florian Romanowski 
71 Mirosław Roszczypała 



24 
 

72 Ryszard Rus 
73 Teresa  Rżanek-Kmiecik 
74 Ewa  Sawicka 
75 Kazimierz Sekuła 
76 Henryk Siuda 
77 Ryszard Soroko 
78 Anna  Suryjak 
79 Waldemar Sztukiewicz 
80 Mieczysław Szułczyński 
81 Bożena Szymańska 
82 Andrzej Szymczak 
83 Bożena Tabisz 
84 Sławomir Tarkowski 
85 Eugeniusz Tes 
86 Jan  Tuchowski 
87 Marek  Urbanek 
88 Janusz  Walo 
89 Bronisław Węglarz 
90 Tadeusz Wilczewski 
91 Stanisław Wiliński 
92 Tadeusz Wiśniewski 
93 Mirosława  Wojciuk  
94 Ireneusz Wyczałek 
95 Jerzy  Wysocki 
96 Ryszard Zackiewicz 
97 Stanisław Zaremba 
98 Sylwester Zgoliński 
99 Jan   Zięba 
100 Mirosław  Żak 
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REKOMENDUJEMY WSZYSTKIM CZYTELNIKOM 

BIULETYNU PRENUMERATĘ MIESIĘCZNIKA GEODETA, W 

KTÓRYM ZNAJDZIECIE PAŃSTWO NAJCIEKAWSZE 

ARTYKUŁY INFORMACYJNE, ZA PRZYSTĘPNE CENY. 

POLECANE WYKONAWCOM I 
ADMINISTRACJI GEODEZYJNEJ  

 
WYDAWNICTWA 

KSIĄŻKOWE I 
CZASOPISMA.  
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